

Еженедельник новостей МДС, 13-17 января 2020

IBC Weekly News, January 13-17, 2020

15 января

Представители МДС и глава представительства IFC в КР рассмотрели вопросы [доступности частного сектора страны к финансированию](#). Предложено шире сотрудничать в рамках комитета МДС по финансовому рынку.

15, 17 января

Представитель МДС озвучил мнение бизнеса на заседании рабочей группы при ЖК КР по обсуждению [законопроекта о защите здоровья граждан](#) от последствий потребления табака

16 января

Секретариат Комитета по развитию промышленности и предпринимательства КР при [НСУР КР](#) обсудил подготовку очередного заседания комитета. Тема: защита инвестиций и прав предпринимателей.

Заместитель исполнительного директора МДС дал интервью для видеоролика ОсОО "Чаарат Заав" о [соглашении о режиме стабилизации](#), подписанном между правительством КР и компанией.

В ТПП КР рассмотрели [законопроект о внесении изменений](#) в Закон «О торговле-промышленной палате КР».

Объявления

Организаторы благотворительного фестиваля "Кыргызстан — страна горных лыж и зимнего отдыха!" приглашают компании принять участие в мероприятии, предоставив призы для лотереи. Контакты: 612 085, office@investment.kg

Уважаемые члены Бизнес Кенеша! Секретариат БК приглашает принять участие в РГ по обсуждению законодательства, регулирующего политику по проверкам в КР. Для участия во встрече 21 января просим зарегистрироваться по тел. 638903.

January 15

IBC representatives and IFC Country Officer in Kyrgyzstan Manizha Mamadnabieva addressed issues of [expanding access to finance](#) of the private sector. They decided to cooperate more broadly within the IBC Financial Market Committee.

January 15, 17

The IBC representative voiced the opinion of the business at a meeting of the working group under the Parliament to discuss the bill on protecting the health of citizens from the [effects of tobacco consumption](#).

January 16

The Secretariat of the Industry and Entrepreneurship Development Committee under the [National Sustainable Development Council](#) discussed the next Committee meeting to be devoted to the protection of investments.

IBC Deputy Executive Director gave an interview on the [stabilization regime agreement](#) recently signed between the Government of the Kyrgyz Republic and the company.

The CCI considered a [draft law on amendments](#) to the Law "On the Chamber of Commerce and Industry of the Kyrgyz Republic".

Announcements

Organizers of the charity festival "Kyrgyzstan, a country of skiing and winter recreation!" invite companies to attend the event by providing lottery prizes. Contacts: 612 085, office@investment.kg

Dear Business Kenesh members, The Council Secretariat invites you to take part in the WG to discuss the legislation governing the existing audit policy in Kyrgyzstan. The WG meeting will take place on January 21 at 13:30. To participate, please register by tel. 638903.

Новости членов МДС

Андре Куусвек назначен [управляющим директором ЕБРР](#) в странах Центральной Азии. Он приступит к исполнению своих обязанностей с 1 февраля 2020 г.

News from IBC members

André Kūšvek has been appointed as [EBRD Managing Director for Central Asia](#). In, which he will assume his new role on 1 February 2020 and will be based in Nur-Sultan, Kazakhstan.

Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за 13-17 января.

Law review

IBC has compiled a [weekly review](#) for **January 13-17, 2020** about the most important changes in the Kyrgyz legislation.

Дайджест СМИ

Представляем [дайджест СМИ](#) за **13-19 января**: экономика, финансы, бизнес, инвестиции.

Weekly media digest

IBC presents you a [weekly media digest](#) for **January 13-19, 2020** on economy, business and investment.

В этом выпуске:

- В 2019 году [ВВП Кыргызстана](#) вырос на 4,5%
- Итоги-2019. [Экономика Кыргызстана](#) остается зависимой от золота
- В Кыргызстане насчитывается более [1.6 млн электронных кошельков](#)
- Чего ждать предпринимателям от [поправок в Налоговый кодекс](#)?
- Больше 500 компаний участвуют в [пилотном проекте](#) по электронным счетам-фактурам
- Ежедневно на \$695 тысяч — как росли золотовалютные резервы КР в прошлом году

In this issue:

- In 2019, [Kyrgyzstan's GDP](#) grew by 4.5%
- Results 2019: [Kyrgyz economy](#) remains gold dependent
- There are more than [1.6 million e-wallets](#) in Kyrgyzstan
- All about patents: What can entrepreneurs expect from [amendments to the Kyrgyz Tax Code](#)?
- 2020 will be [the year of financial discipline](#)
- More than 500 companies participate in a [pilot project](#) on electronic invoices

МДС в СМИ

13 января

ИАЦ «Кабар» опубликовал [видеосюжет МДС](#): «Преимущества электронной трудовой книжки». Участники: Эркина Сарбашева, «НурТелеком» (О!), Жазгул Момуналиева, Банк «Бай Тушум», Женишбек Мукамбетов, Соцфонд КР.

IBC in the media

January 13

The Kabar IAC posted a video prepared by IBC "The benefits of an electronic workbook" Participants: Erkina Sarbasheva, NurTelecom (O!), Jazgul Momunalieva, Bai Tushum Bank, and Jenishbek Mukambetov, Social Fund.

События на 20-24 января

20 января

Заседание Совета по развитию бизнеса и предпринимательства при Торага ЖК КР.

Events for January 20-24, 2020

January 20

Meeting of the Business and Entrepreneurship Development Council under the Parliament

23 января

Встреча РГ по проекту “Совершенствование правовой среды, благоприятствующей предпринимательской деятельности”.

Speaker.

January 23

The Second Workshop of the Improving the Legal Environment for Business in Central Asia project.

Если Вы хотите включить Ваших коллег в наши рассылки, пожалуйста сообщите нам их электронные адреса. Наши предыдущие выпуски Еженедельника новостей доступны по [ссылке](#).

Please let us know if you would like to include your colleagues' e-mails into our mailing list. Our previous Weekly News issues are available [here](#).



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.